
Oœwiadczenie z³o¿one
przez senatora Jana Dobrzyñskiego

na 43. posiedzeniu Senatu
w dniu 5 listopada 2009 r.

Oœwiadczenie skierowane do minister edukacji narodowej Katarzyny Hall

Szanowna Pani Minister!
Od 2009 r. obowi¹zuj¹ zmiany w Karcie Nauczyciela skutkuj¹ce obowi¹zkiem wyp³acenia nauczycie-

lom do koñca roku dodatku uzupe³niaj¹cego, je¿eli ich wynagrodzenie by³o poni¿ej œredniej zagwaran-
towanej w ustawie. Niew¹tpliwie to, i¿ wspomniane zmiany maj¹ doprowadziæ do wzrostu wynagrodzeñ
nauczycieli, jest pozytywne, ale mo¿e to okazaæ siê niemo¿liwe do zrealizowania przez gminy. G³ównym
powodem tego by³o nieprzewidzenie odpowiednich œrodków na wyp³atê dodatków uzupe³niaj¹cych
w bud¿etach na rok 2009.

Z przedstawionych mi informacji wynika, i¿ wiele samorz¹dów bêdzie mia³o realne problemy z wyp³a-
t¹ tego dodatku. Dlatego te¿, aby znaleŸæ odpowiednie fundusze na ten cel, gminy ³¹cz¹ klasy, zwiêksza-
j¹ ich liczebnoœæ, zatrudniaj¹ nauczycieli w godzinach nadliczbowych, nie tworz¹ nowych etatów. To
jednak mo¿e okazaæ siê dzia³aniami niewystarczaj¹cymi. Czêœæ gmin mo¿e nie znaleŸæ pieniêdzy na wy-
p³atê dodatków, przez co nie wywi¹¿e siê z obowi¹zku ich wyp³aty.

Dlatego te¿ zwracam siê do Pani Minister z nastêpuj¹cymi pytaniami.
1. Czy wprowadzenie w Karcie Nauczyciela zmian w postaci art. 30a i 30b poci¹gnê³o za sob¹ tak¿e

zagwarantowanie gminom odpowiednich œrodków finansowych na wyp³atê dodatków uzupe³niaj¹cych?
2. Jakie kroki podejmie Ministerstwo Edukacji Narodowej w sytuacji niewywi¹zania siê przez gminy z obo-

wi¹zku wyp³aty wspomnianych dodatków? Czy przewidziane s¹ jakieœ konsekwencje w takim wypadku?
3. Czy prowadzone s¹ prace nad zmian¹ tych przepisów, tak aby w inny sposób zagwarantowaæ nau-

czycielom œredni¹ wysokoœæ wynagrodzeñ?

Z powa¿aniem
Jan Dobrzyñski




